
 

         Kokkuvõte arengu- ja majanduskomisjoni tegevusest 2018  

 

         31.01.2019 

 

      Valga Vallavolikogu alalise arengu- ja majanduskomisjoni koosseis: 

 

1. Ilmar Tõlner      komisjoni esimees   ilmar.tolner@volikogu.valga.ee       

2. Kaupo Kutsar  komisjoni aseesimees           kaupo.kutsar@ volikogu.valga.ee 

3. Karina Demutskaja komisjoni liige              karinademutskaja@gmail.com  

4. Hans Heinjärv     komisjoni liige    hans.henjärv@pindi.ee  

5. Kalev Härk          komisjoni liige               kalev.hark@volikogu.valga.ee          

(Madis Gross tuli asendusliikmena pärast Kalev Härkˇi taandumisest aprillis) 

6. Mart Vanags        komisjoni liige                   mart.vanags@volikogu.valga.ee 

7. Alari Mägi           komisjoni liige     alarister@gmail.com                                                 

2018 aastal toimus 10 korralist komisjoni koosolekut. Võtsin osa kõigist koosolekutest ja 

juhtisin neid ise kui komisjoni esimees Ilmar Tõlner. 

Komisjon menetles: 

 27 Valga Vallavolikogu otsuse eelnõud; 

 21 Valga Vallavolikogu määruse eelnõud; 

 3 informatsioonilist küsimust 

 

-Arengu- ja majanduskomisjoni,Revisjonikomisjoni,Korrakaitsekomisjoni 

ÜHINE KOOSOLEK pr.nr.1. 21.detsember 2017 

 

Võtsid osa: arengu- ja majanduskomisjoni liikmed: Ilmar Tõlner, Kaupo Kutsar, Hans 

Heinjärv, Kalev Härk, Mart Vanags.Puudus: Alari Mägi, Karina Demutskaja 

Revisjonikomisjoni liikmed: Allain Karuse, Kalev Härk, Andres Illak, Uno Kaskpeit, 

Monika Rogenbaum. 

Korrakaitsekomisjoni liikmed: Marek Käis, Ester Karuse, Uno Kaskpeit, Kalev Luts, Oleg 

Vahrin.Puudus: Rein Randver, Ants Tiisler. 

Osalesid: vallavolikogu esimees Külliki Siilak, vallavanem Margus Lepik, asevallavanem 

Viktor Mägi, jurist linnasekretäri ülesannetes Anastasija Kikkas, linnamajandusameti juhataja 

Urmas Möldre. 

Päevakord: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1. OE 1-3/70 Loa andmine riigihanke „Elektrienergia ost“ 

korraldamiseks. 

U. Möldre 

2. ME 1-3/47 Valga valla põhimäärus. A. Kikkas 

3. ME 1-3/49 Valga Vallavolikogu töökord. A. Kikkas 

4. ME 1-3/48 Valga Vallavalitsuse töökord. A. Kikkas 

 

1. OE 1-3/ 70  Loa andmine riigihanke„Elektrienergia ost“ korraldamiseks, arutelu 

tulemusena eelnõu hääletuse tulemused komisjonides:Arengu- ja majanduskomisjon 

(poolt-3,erapooletuid-2),Revisjonikomisjon(poolt-4,erapooletuid-1), 

Korrakaitsekomisjon(poolt 5) 

2. ME 1-3/47  Valga valla põhimäärus, arutelu tulemusena määruse eelnõu hääletuse 

tulemused komisjonides koos sisseviidud parandustega : Suunata Valga valla põhimäärus 

koos sisseviidud muudatustega volikogusse.Poolt kõik. 
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3. ME 1-3/49  Valga Vallavolikogu töökord, arutelu tulemusena määruse eelnõu hääletuse 

tulemused komisjonides koos sisseviidud parandustega : Suunata Valga valla põhimäärus 

koos sisseviidud muudatustega volikogusse kinnitamiseks: Arengu- ja majanduskomisjon 

(poolt 3, vastu 0, erapooletuid 2),Revisjonikomisjon(poolt 3, vastu 0, erapooletuid 2), 

Korrakaitsekomisjon(poolt 4, vastu 0, erapooletuid 0). 

4. ME 1-3/48  Valga Vallavalitsuse töökord arutelu tulemusena määruse eelnõu hääletuse 

tulemused komisjonides koos sisseviidud parandustega : Suunata Valga valla põhimäärus 

koos sisseviidud muudatustega volikogusse kinnitamiseks: Arengu- ja majanduskomisjon 

(poolt 3, vastu 0, erapooletuid 2)Revisjonikomisjon(poolt 3, vastu 0, erapooletuid 

2)Korrakaitsekomisjon(poolt 4, vastu 0, erapooletuid 0) 

 

-Arengu- ja majanduskomisjon  KOOSOLEKU PROTOKOLL 30.jaanuar 2018 nr 2 

 

Võtsid osa arengu- ja majanduskomisjoni liikmed: Ilmar Tõlner, Kaupo Kutsar, Hans 

Heinjärv, Alari Mägi.Puudusid: Karina Demutskaja, Kalev Härk, Mart Vanags. 

Osalesid: vallavolikogu esimees Külliki Siilak, vallavanem Margus Lepik, asevallavanem 

Enno Kase, asevallavanem Viktor Mägi, ehitus- ja planeerimisameti juhataja Urmas Möldre, 

rahandusteenistuse juhataja Imbi Rõivassepp, kommunikatsioonijuht Kaja Mõts. 

Päevakord: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1.  ME 1-4/9 Valga valla ühisveevärgi ja –kanalisatsiooni 

arendamise kava 2018-2029. 

E. Kase 

2. ME 1-4/6 Valga valla 2018.aasta eelarve. (esimene lugemine) I. Rõivassepp 

3. OE 1-4/11 Kinnisasja omandamiseks loa andmine. U. Möldre 

 

1. ME 1-4/9 Valga valla ühisveevärgi ja –kanalisatsiooni arendamise kava 2018-2029. 

 Komisjon pidas vajalikuks kutsuda arendamise kava koostaja AS Valga Vesi juhataja 

J.Tederi volikogu istungile esinema kaasettekandega ning vastama volikogu liikmete 

küsimustele. 

Komisjon OTSUSTAS:Toetada Valga valla ühisveevärgi ja –kanalisatsiooni arendamise 

kava 2018-2029 eelnõud.(poolt 4, vastu 0, erapooletuid 0) 

2. ME 1-4/6  Valga valla 2018.aasta eelarve. (esimene lugemine) 

Elava arutelu tulemusena komisjon OTSUSTAS:Toetada ja suunata eelnõu volikokku 

esimesele lugemisele.(poolt 4, vastu 0, erapooletuid 0) 

3.OE 1-4/11 Kinnisasja omandamiseks loa andmine. Arutelu tulemusena komisjon 

OTSUSTAS:Kiita otsuse eelnõu heaks ja suunata volikokku kinnitamiseks.(poolt 4, vastu 0, 

erapooletuid 0) 

 

-Arengu-ja majanduskomisjoni KOOSOLEKU PROTOKOLL27.veebruar 2018 nr 3 

Päevakord: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1.  ME 1-4/14 Valga valla jäätmehoolduseeskiri. A. Teetsmann 

2.  ME 1-4/23 Valga vallavara eeskiri. E. Kase 

3.  OE 1-4/19 Vallavara otsustuskorras tasuta kasutusse andmine. E. Kase 

4. OE 1-4/18 Volituste andmine. U. Möldre 

5. OE 1-4/20 Isikliku kasutusõiguse seadmine ja sama osa 

avalikuks kasutuseks määramine. 

U. Möldre 

6. ME 1-4/6 Valga valla 2018.aasta eelarve. (teine lugemine) I. Rõivassepp 

7. OE 1-4/25 Taheva Vallavolikogu 13.10.2017 otsuse nr 25 

kehtetuks tunnistamine. 

E. Kase 



Võtsid osa arengu- ja majanduskomisjoni liikmed: Ilmar Tõlner, Hans Heinjärv, Alari 

Mägi, Mart Vanags, Karina Demutskaja. Puudusid: Kalev Härk, Kaupo Kutsar. 

Osalesid: asevallavanem Enno Kase, ehitus- ja planeerimisteenistuse juhataja Urmas Möldre, 

rahandusteenistuse juhataja Imbi Rõivassepp, keskkonnaspetsialist Anni Teetsmann 

 

1.  ME 1-4/14  Valga valla jäätmehoolduseeskiri 
Oli põhjalik arutelu ja rida parandusettepanekuid komisjoni liige M. Vanags tegi ettepaneku, et 

arvestatud ja sisse viidud muudatustega eelnõu tekst saata enne volikogu istungit tutvumiseks 

volikogu kõikidele liikmetele.Ettepanekuga nõustuti. 

Komisjon OTSUSTAS: Määruse eelnõu koos parandustega heaks kiita.(poolt 5, vastu 0, 

erapooletuid 0). 

2. ME 1-4/23 Valga vallavara eeskiri. 

Asevallavanem E. Kase tegi ettepaneku Valga vallavara eeskirja eelnõu heaks kiita. Eelnõu 

koostamise aluseks on kehiv Valga linnavara eeskiri, mida on kaasajastatud redaktsiooniliselt 

ning viidud vastavusse kehtiva seadusandlusega. 

Komisjon OTSUSTAS:Valga vallavara eeskiri heaks kiita ja suunata kinnitamiseks 

Volikokku.(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

3. OE 1-4/19  Vallavara otsustuskorras tasuta kasutusse andmine 

Asevallavanem E. Kase tegi ettepaneku otsuse eelnõu heaks kiita. Otsusega soovitakse anda 

otsustuskorras MTÜ Spordiklubi Karula kasutusse Lüllemäel Karula teeninduskeskuse 

hoones 0 korrusel asuvad ruumid nr 105 ja 106 üldpinnaga 119,7 m2 järgmistel tingimustel: 

 kasutusse andmise tähtaeg - 10 aastat; 

 ruume kasutatakse noorte ja teiste aktiivsete harrastajate vaba aja sisustamiseks; 

 üürnik tasub ruumidega seotud kõrvalkulud 

Komisjon OTSUSTAS:Eelnõu heaks kiita ja suunata kinnitamiseks Volikokku. 

(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

4. OE 1-4/18  Volituste andmine. 

Komisjon OTSUSTAS:Eelnõu heaks kiita.(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

5. OE 1-4/20 Isikliku kasutusõiguse seadmine ja sama osa avalikuks kasutuseks 

 määramine.  
Ehitus- ja planeerimisteenistuse juhataja U. Möldre kandis ette  projekti „Green Railway“ 

põhieesmärgi: kasutusse läheb turismimarsuutidena vana kitsarööpmelie raudtee tamm läbides 

mitmeid maavaldusi, rahastus olemas. 

Komisjon OTSUSTAS:Eelnõu heaks kiita.(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

6. ME 1-4/6  Valga valla 2018.aasta eelarve. (teine lugemine) 

Rahandusteenistuse juhataja I. Rõivassepp tutvustas muudatusi, mis viidud eelnõusse eelarve 

kahe lugemise vahel.Tegevuskulude eelarve ning investeeringuid kajastab vaid niipalju, kui 

on ühinemislepingus – investeeringute eelarve tuleb eraldi.Toimus arutelu. 

Komisjon OTSUSTAS:Lõpetada Valga valla 2018.aasta eelarve teine lugemine komisjonis 

ning suunata lugemisele volikokku.(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0). 

7. OE 1-4/ Taheva Vallavolikogu 13.10.2017 otsuse nr 25 kehtetuks tunnistamine. 

Saadud informatsioon võeti teadmiseks. 

 

-Arengu- ja majanduskomisjoni KOOSOLEKU PROTOKOLL 03.aprill 2018 nr 4 

Päevakord: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1.  ME 1-4/29 Valga valla reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskiri. U. Möldre 

2.  OE 1-4/31 Valga valla hallatava asutuse Õru Soojus lõpetamine. E. Kase 

3. OE 1-4/32 Osaühing Savelen lõpetamine. E. Kase 



4. OE 1-4/33 Loa andmine laenu võtmiseks. I. Rõivassepp 

5. ME 1-4/28 Valga valla 2018.aasta lisaeelarve.  I. Rõivassepp 

 Võtsid osa arengu- ja majanduskomisjoni liikmed: Ilmar Tõlner, Hans Heinjärv, Alari 

Mägi, Mart Vanags, Karina Demutskaja, Kaupo Kutsar, Madis Gross. 

Osalesid: asevallavanem Viktor Mägi, asevallavanem Enno Kase, ehitus- ja planeerimis-

teenistuse juhataja Urmas Möldre, rahandusteenistuse juhataja Imbi Rõivassepp, meedia-

spetsialist Sirje Lemmik. 

1. ME 1-4/29  Valga valla reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskiri. 

Arutelu oli aktiivne ja komisjon OTSUSTAS:suunata volikokku ja toetada määruse vastu 

võtmist (poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

2. OE 1-4/31  Valga valla hallatava asutuse Õru Soojus lõpetamine. 

Komisjon OTSUSTAS:Nõustuda Valga valla hallatava asutuse Õru Soojus tegevuse 

lõpetamisega (poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

3. OE 1-4/32  Osaühing Savelen lõpetamine. 

Asevallavanem E. Kase tegi ettepaneku võtta vastu otsus Osaühing Savelen lõpetamiseks. 

Osaühingul ei ole varasid ega võlgasid, töötajad on Valga vald võtnud üle. Osaühingu 

likvideerijaks on juhatuse liige Vilju Arna. 

Komisjon OTSUSTAS:Otsuse eelnõuga nõus (poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

4. OE 1-3/33  Loa andmine laenu võtmiseks. 

Rahandusteenistuse juhataja I. Rõivassepp tutvustas, et otsus laenu võtmise kohta on seotud 

Valga valla 2018.aasta lisaeelarvega, kus on ette nähtud võtta 2018.aastal teostatavate 

investeeringute katteks laenu 2 000 000 eurot.  

Komisjon OTSUSTAS: (poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

5. ME 1-3/28  Valga valla 2018.aasta lisaeelarve. 

Rahandusteenistuse juhataja I. Rõivassepp andis lühiülevaate Valga valla 2018.aasta 

lisaeelarve eelnõu kohta lisas, et täpsemalt on eelnõu sisu kirjutatud lahti eelnõu seletuskirjas. 

Toimus arutelu.Valga valla planeeritavaid teetööd tänavatel ja vallateedel tutvustas 

asevallavanem E. Kase. 

Komisjon OTSUSTAS:Lõpetada Valga valla 2018.aasta lisaeelarve esimene lugemine 

komisjonis ning suunata lugemisele volikokku.(poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

 

-Arengu- ja majanduskomisjoni KOOSOLEKU PROTOKOLL 22.mai 2018 nr 5 

Päevakord: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1.  OE 1-4/57 Lüllemäe Põhikooli arengukava aastateks 2018-2021. J. Tiits 

2. OE 1-4/59 Valga Kaugõppegümnaasiumi arengukava 2018-2020. A. Mägi 

3.  ME 1-4/62 Valga valla õppeasutuste põhimääruste ja 

arengukavade kinnitamise kord. 

I. Tigane 

4. OE 1-4/45 Valga valla arengukava ja eelarvestrateegia 

koostamise algatamine. 

V. Mägi 

5. OE 1-4/44 Valga valla arengukava ja eelarvestrateegia korra 

koostamise kehtestamise delegeerimine Valga 

Vallavalitsusele. 

V. Mägi 

6. OE 1-4/63 Hajaasustuse programmiga kohaliku omavalitsuse 

pädevusse antud ülesannete täitmise delegeerimine  

Valga Vallavalitsusele.   

V. Mägi 

7. OE 1-4/43 Valga valla kehtivate üldplaneeringute ülevaatamine. U. Möldre 

8. OE 1-4/42 Valga linn, Pikk tn 16b kinnistule isikliku 

kasutusõiguse seadmine. 

U. Möldre 

9. OE 1-4/39 Otsustuskorras munitsipaalomandisse kuuluvale U. Möldre 



kinnistule Pärna pst 17a hoonestusõiguse seadmine. 

10. OE 1-4/48 Munitsipaalomandisse kuuluvale kinnistule Kesk tn 19 

hoonestusõiguse seadmine. 

U. Möldre 

11. OE 1-4/47 Munitsipaalomandisse kuuluvale kinnistule Riia tn 7 

hoonestusõiguse seadmine. 

U. Möldre 

12.  OE 1-4/37 

 

Taheva Vallavolikogu 01. aprilli 2004 otsuse nr 9 

“Vaba metsamaa erastajate nimekirja kinnitamine”  

muutmine.  

U. Möldre 

13..  OE 1-4/41 Valga Vallavolikogu 02. märtsi 2018 otsuse nr 34 “ 

Isikliku kasutusõiguse seadmine ja sama osa avalikuks 

kasutuseks määramine” muutmine. 

U. Möldre 

14. ME 1-4/40 Valga valla jäätmevaldajate registri põhimäärus E. Kase 

15. ME 1-4/49 Valga valla kalmistute kasutamise eeskiri. E. Kase 

16. OE 1-4/64 Loa andmi ne riigihanke korraldamiseks. A. Uprus 

 

Võtsid osa arengu- ja majanduskomisjoni liikmed: Ilmar Tõlner, Hans Heinjärv (kuni kl 

13.40), Alari Mägi, Mart Vanags, Karina Demutskaja, Kaupo Kutsar, Madis Gross. 

Osalesid: vallavanem Margus Lepik, asevallavanem Enno Kase, asevallavanem Viktor Mägi, 

haridusspetsialist Ivi Tigane, ehitus- ja planeerimisteenistuse juhataja Urmas Möldre, 

vallahoolduse teenistuse juhataja Arno Uprus, munitsipaalvara teenistuse juhtivspetsialist 

Pille Meriroos, Lüllemäe Põhikooli direktor Jana Tiits, Valga Kaugõppegümnaasiumi direktor 

Airi Mägi. 

Päevakorras olnud punktides 1.-8. otsuste ja  määruste eelnõudega tutvumisel ja arutelu 

tulemusena olid komisjoni liikmed nõus ja OTSUSTAS:Toetada ning suunata volikogusse 

kinnitamiseks.(poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

9. Otsustuskorras munitsipaalomandisse kuuluvale kinnistule Pärna pst 17a 

hoonestusõiguse seadmine. (OE 1-4/39) Käesoleva otsuse eelnõuga taotleb vallavalitsus 

volikogult luba seada hoonestusõigus Eesti Tennise Liidu kasuks Pärna pst 17a kinnistule. 

Asjaliku arutelu tulemusena komisjon OTSUSTAS:Kiita otsuse eelnõu heaks, toetada 

hoonestusõiguse seadmist.(poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

10. Munitsipaalomandisse kuuluvale kinnistule Kesk tn 19 hoonestusõiguse seadmine. 

(OE 1-4/48) Ehitus- ja planeerimisameti juhataja Urmas Möldre selgitas, et hoonestusõigust 

soovitakse seada vallale kuuluvale hoonele, millel avalikku funktsiooni ei ole. Seoses 

keskväljaku valmimisega võiks huvilisi olla, välja kuulutatakse hoonestusõiguse konkurss. 

Väga kehvas olukorras hoonet lammutada ei ole võimalik kuna märgistab tänavanurka ja asub 

muinsuskaitsevööndi alal. Hoone ise ei ole muinsuskaitse alla kuuluv. 

Komisjon OTSUSTAS:Kiita otsuse eelnõu heaks, toetada hoonestusõiguse seadmist. 

(poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

11. Munitsipaalomandisse kuuluvale kinnistule Riia tn 7 hoonestusõiguse seadmine. (OE 

1-4/47) Ehitus- ja planeerimisameti juhataja Urmas Möldre tutvustas, et eelnõu sisu ja 

hoonestusõiguse seadmise taotlemine on sarnane eelmise päevakorrapunktiga. Kinnistu asub 

rajatava keskväljaku ääres.Komisjon OTSUSTAS:Kiita otsuse eelnõu heaks, toetada 

hoonestusõiguse seadmist.(poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

12. Taheva Vallavolikogu 01. aprilli 2004 otsuse nr 9 “Vaba metsamaa erastajate 

nimekirja kinnitamine”  muutmine. (OE 1-4/37) Komisjon OTSUSTAS:Kiita otsuse 

eelnõu heaks.(poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

13. Valga Vallavolikogu 02. märtsi 2018 otsuse nr 34 “ Isikliku kasutusõiguse seadmine 

ja sama osa avalikuks kasutuseks määramine” muutmine. (OE 1-4/41) „Green Railway“ 

projektiga seonduv... juurde tuli kaks isikut ning üks isik ei soovinud sõlmida tähtajatut 

lepingut. Komisjon OTSUSTAS:Kiita otsuse eelnõu heaks (poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 



14.Valga valla jäätmevaldajate registri põhimäärus.(ME 1-4/40) Komisjon 

OTSUSTAS:Kiita määruse eelnõu heaks.(poolt 7, vastu 0, erapooletuid 0) 

15.Valga valla kalmistute kasutamise eeskiri. (ME 1-4/49) Eelnõu oli eelnevalt arutusel 

volikogu korrakaitsekomisjonis ning komisjoni poolt esitatud ettepanekutega on eelnõus 

arvestatud. Komisjon OTSUSTAS: 

- Kiita määruse eelnõu koos korrakaitsekomisjoni ning arengu- ja majanduskomisjoni poolt 

esitatud muudatusettepanekutega heaks ning suunata volikokku vastu võtmiseks. 

 -Vallavalitsusel viia esitatud muudatusettepanekud eelnõusse ning saata terviktekst 

tutvumiseks vallavolikogu liikmetele enne volikogu istungit. 

(poolt 6, vastu 0, erapooletuid 0) 

16. Loa andmine riigihanke korraldamiseks. (OE 1-4/64) Vallahoolduse teenistuse juhataja 

Arno Uprus tegi ettepaneku kiita heaks otsuse eelnõu, millega lubada Valga Vallavalitsusel 

korraldada riigihange „Kommunaaltraktori kasutusrent 2018-2023.“ Komisjon OTSUSTAS: 

Nõustuda loa andmisega riigihanke korraldamiseks.(poolt 6, vastu 0, erapooletuid 0) 

Koosoleku järel vastas keskkonnaspetsialist Anni Teetsman komisjoni liikme Alari Mägi 

küsimustele, kelle väitel on Valga valla jäätmehoolduseeskirja § 13 vastuolus Valga valla 

reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskirja § 10-ga. 

A. Teetsman: räägime juristidega läbi ning anname teada vallavalitsuse seisukohast. 

 

-Arengu- ja majanduskomisjoni ja Sotsiaalkomisjoni KOOSOLEKU PROTOKOLL           

14.august 2018  arengu- ja majanduskomisjon nr 6  sotsiaalkomisjon nr 5 

Võtsid osa:arengu- ja majanduskomisjoni liikmed: Ilmar Tõlner, Hans Heinjärv (kuni kl 

13.00), Mart Vanags, Karina Demutskaja, Madis Gross.Puudusid: Alari Mägi, Kaupo Kutsar. 

sotsiaalkomisjoni liikmed: Külli Laugesaar, Hille Volberg. Puudusid: Jelena Jallai, Kätlin 

Podiradt, Feliks Rõivassepp, Teresa Sale, Gleb Sljusartšuk, 

Osalesid: vallavolikogu esimees Külliki Siilak, vallavanem Margus Lepik, asevallavanem 

Enno Kase, asevallavanem Jüri Konrad, AS Valga Vesi juhataja Jüri Teder. 

Päevakord: 
Arengu- ja majanduskomisjoni ning sotsiaalkomisjoni ühine koosolek: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1.  (ME 1-4/80) Valga valla korraldatavate elutähtsate teenuste 

kirjeldus ja toimepidevuse nõuded.   

Margus Lepik 

Enno Kase 

Jätkus arengu ja majanduskomisjoni koosolek: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

2.  OE 1-4/74 Vee-ettevõtja määramine ja tegevuspiirkonna 

kehtestamine.  

Enno Kase 

3. OE 1-4/79 Vallavara otsustuskorras võõrandamine. Enno Kase 

4.  OE 1-4/75 Isikliku kasutusõiguse seadmine ja sama osa 

avalikuks kasutuseks määramine.  

Enno Kase 

5. ME 1-4/78 Ühistranspordi sõidupileti hindade kehtestamine. Enno Kase 

    

1.Valga valla korraldatavate elutähtsate teenuste kirjeldus ja toimepidevuse nõuded.  

(ME 1-4/80) /toimus ühine arutelu/ 

Margus Lepik võttis arutletu kokku: ei arva, et määruses sisalduks ülesandeid, mis vallale 

käiks üle. Käesoleva määruse, mis on raamdokument, kehtestamisel töötab vallavalitsus välja 

plaani, kuidas käituda hädaolukorra puhul.  

Komisjonide ühiskoosolek OTSUSTAS: 

Toetada määruse eelnõud ning suunata volikogusse kinnitamiseks:(poolt 7, vastu 0, 

erapooletuid 0) 

2.Vee-ettevõtja määramine ja tegevuspiirkonna kehtestamine. (OE 1-4/74) 



- Otsuse eelnõud tutvustas asevallavanem Enno Kase. Eelnõu sisuks on määrata Valga valla 

haldusterritooriumil vee-ettevõtjateks AS Valga Vesi ja SA Taheva Sanatoorium tähtajaga 

kuni 1. august 2038. Vee-ettevõtja AS Valga Vesi tegevuspiirkonnaks kehtestatakse Valga 

valla haldusterritoorium, välja arvatud Kalliküla ja Tsirgumäe küla. Vee-ettevõtja SA Taheva 

Sanatoorium tegevuspiirkonnaks on Kalliküla ja Tsirgumäe küla. 

Enno Kase palus arvestada vallavalitsuse ettepanekuga, millega lisatakse täiendavalt otsuse 

eelnõu punkti, millega varasemaid akte kehtetuks tunnistatakse: Tõlliste Vallavolikogu 20. 

detsembri 2007 otsus nr 24 „Vee-ettevõtja kinnitamine ja tegevuspiirkonna kehtestamine“ ja 

Õru Vallavolikogu 14. märtsi 2008 otsus nr 10 „Vee-ettevõtja tegevuspiirkonna 

kehtestamine“. 

Komisjon OTSUSTAS:Toetada otsuse eelnõud koos täiendusega punktis nr 9. 

(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

3.Vallavara otsustuskorras võõrandamine. (OE 1-4/79) 

Viie omavalitsuse ühinemisel said valdade veevarustuse ja kanalisatsiooniteenuse 

osutamisega seotud varad Valga valla omaks, vald soovib varad anda üle AS Valga Vesi. 

Varade üleandmisel tehakse inventuur. Inventuuri aktis näidatakse varade soetusmaksumus, 

kulum ja jääkväärtus. AS Valga Vesi esitab septembris 2018 KIK- le taotluse Tsirguliina vee- 

ja kanalisatsioonitrasside ehituse rahastamiseks. 

/toimus ühine arutelu. Komisjoni liikmete küsimustele vastasid Margus Lepik ja Enno Kase/ 

Margus Lepik võttis arutletu kokku: vallavalitsus täpsustab enne volikogu rahanduskomisjon 

koosolekut veelkord üleantavate varade nimistut ning varade üleandmisel parima tulemi 

lahenduseks konsulteeritakse juristi ja audiitoriga. Vajadusel teeb valitsus ettepaneku muuta 

või täiendada otsuse seletuskirja, otsust ei muudaks. 

Komisjon OTSUSTAS: 

Toetada otsuse eelnõud, seletuskirjas vajadusel viia sisse täpsustused enne volikogu istungit. 

(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

4.Isikliku kasutusõiguse seadmine ja sama osa avalikuks kasutuseks määramine. 

(OE 1-4/75). Margus Lepik võttis arutletu kokku: arutelu käigus oleme jõutud tõdemuseni, et 

samasisulisi probleeme isikliku kasutusõigusega maa osa avalikuks kasutamiseks 

määramiseks on ülevallaliselt. Vallavalitsus võtab hetkel otsuse eelnõu tagasi ning uue eelnõu 

esitab septembris paketina. 

5.Ühistranspordi sõidupileti hindade kehtestamine. (ME 1-4/78). 

Määruse eelnõuga kehtestatakse alates 1.septembrist 2018 Valga valla avalikul 

linnaliinibussiveol sõidupileti hinnaks 0,00 eurot. 

Komisjon OTSUSTAS:Kiita määruse eelnõu heaks.(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

 

- Arengu- ja majanduskomisjoni KOOSOLEKU PROTOKOLL 25.september 2018  nr 7 

 

Võtsid osa: Ilmar Tõlner, Hans Heinjärv (kuni kl 12.15), Mart Vanags, Madis Gross, Alari 

Mägi.Puudusid: Karina Demutskaja, Kaupo Kutsar. 

Osalesid: vallavolikogu esimees Külliki Siilak, vallavanem Margus Lepik, asevallavanem 

Enno Kase, asevallavanem Viktor Mägi, ehitus- ja planeerimisteenistuse juhataja Urmas 

Möldre, planeeringute juhtivspetsialist Lenna Hingla, keskkonnaspetsialist Anni Teetsmann. 

Päevakord: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1.  ME 1-4/85 Riikliku järelevalve ülesannete delegeerimine. Urmas Möldre 

2.  OE 1-4/86 Kinnisasja omandamiseks loa andmine. Urmas Möldre 

3. OE 1-4/87 Arvamuse andmine Tinu Liivakarjääri maavara 

kaevandamise loa L.MK/317363 muutmise taotluse ja 

korralduse eelnõu kohta. 

Urmas Möldre 



4. Info Valgamaa korraldatud jäätmeveo teenustasude 

muutmise taotlus. 

Anni Teetsmann 

5. OE 1-4/89 Jaanikese külas asuva Jaanikese motokompleksi krundi 

detailplaneeringu lõpetamine. 

Lenna Hingla 

6. OE 1-4/90 Valga valla üldplaneeringu ja keskkonnamõju 

strateegilise hindamise algatamine. 

Lenna Hingla 

Päevakorra p.1-3. osas komisjon OTSUSTAS: 

Toetada määruse ja otsuse eelnõud ning suunata volikokku kinnitamiseks. 

(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

4.INFO Valgamaa korraldatud jäätmeveo teenustasude muutmise taotlus. 

- keskkonnaspetsialist Anni Teetsmann tutvustas, et Valgamaa Omavalitsuste Liit ja Ragn-

Sells AS sõlmisid 01.11.17 korraldatud jäätmeveo hankelepingu. Lepingu kohaselt 

teenustasude muutmine kontsessiooni perioodi jooksul toimub Pakkuja taotluse ja 

hankedokumentide alusel.Omavalitsuste Liidule 12.09.18 saadetud taotluse alusel soovitakse 

alates 1.01.19 rakendada uusi hindais põhjusel, et jäätmekäitluskohas on olulises mahus 

suurenenud vastuvõtuhind,täiendava maksuna kehtestati alates 1.01.18 veokite 

teekasutusmaks, teised hinnakomponendid – kütuse hind ja keskmine brutopalk, on 

suurenenud, kuid mitte hankedokumentides kehtestatud hinnamuutusteks nõutud määral. 

/toimus ühine arutelu/ 

Komisjoni arvamus: 

 läbi valla esindajate Valgamaa Omavalitsuste Liidus asuda teenuse pakkujaga 

diskussiooni. Teadaolevalt on jäätmekäitlusturul hinnad tõusnud igal pool. Kui 

segaolmejäätmete hinnatõusuga nõustuda, siis mis ulatuses ja mis tingimustel. 

Biolagunevate jäätmete hinnatõusuga nõustuda ei saa.  

 juba aasta pärast hanke võitmist soovitakse nii suurt teenustasude tõstmist – kas tehti 

alapakkumine hankel. Kui kehtestatakse uued teenustasude määrad vastavalt taotlusele, 

siis võivad teised hankel osalenud vaidlustada hanke tulemuse. 

Saadud informatsioon võeti teadmiseks.  

5.Jaanikese külas asuva Jaanikese motokompleksi krundi detailplaneeringu lõpetamine. 

(OE 1-4/89) Komisjon OTSUSTAS:Toetada otsuse eelnõud ning suunata volikokku 

kinnitamiseks.(poolt 4, vastu 0, erapooletuid 0) 

6. Valga valla üldplaneeringu ja keskkonnamõju strateegilise hindamise algatamine.  

(OE 1-4/90) Komisjon OTSUSTAS:Toetada otsuse eelnõud ning suunata volikokku 

kinnitamiseks.(poolt 4, vastu 0, erapooletuid 0) 

 

-Arengu- ja majanduskomisjoni KOOSOLEKU PROTOKOLL 23.oktoober 2018 nr 8 

Võtsid osa: Ilmar Tõlner, Hans Heinjärv, Madis Gross, Alari Mägi, Karina Demutskaja, Mart 

Vanags.Puudus Kaupo Kutsar 

Osalesid: vallavolikogu esimees Külliki Siilak, vallavanem Margus Lepik, asevallavanem 

Enno Kase, asevallavanem Viktor Mägi, rahandusteenistuse juhataja Imbi Rõivassepp 

Päevakord: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1. OE 1-4/93 Valga Vallavolikogu 02.03.18 otsuse nr 34 

„Isikliku kasutusõiguse seadmine ja sama osa 

avalikuks kasutuseks määramine“ muutmine. 

Viktor Mägi 

2. OE 1-4/94 Vallavara otsustuskorras võõrandamine. Enno Kase 

3.  ME 1-4/99 Valga valla arengukava ja eelarvestrateegia 2019-

2023. 

Viktor Mägi 

 



Päevakorra p.1 ja 2. osas Komisjon OTSUSTAS:Toetada otsuse eelnõud ning suunata 

volikokku kinnitamiseks.(poolt 6, vastu 0, erapooletuid 0) 

3. Valga valla arengukava ja eelarvestrateegia 2019-2023. (ME 1-4/99)  

Komisjon OTSUSTAS:Toetada valla arengukava ja eelarvestrateegia eelnõud, vallavalitsusel 

esitada esimesel võimalusel ülevaade parandustest ja muudatustest eelnõus (pärast arvamuse 

ärakuulamist volikogu kõikide komisjonide poolt) ning suunata terviktekst volikogule 

kinnitamiseks.(poolt 6, vastu 0, erapooletuid 0) 

 

 

 -Arengu- ja majanduskomisjoni KOOSOLEKU PROTOKOLL 20. november 2018 nr 9 

 
 Võtsid osa: Ilmar Tõlner, Hans Heinjärv, Madis Gross, Mart Vanags.  

Puudusid: Karina Demutskaja, Alari Mägi, Kaupo Kutsar.  

Osalesid: asevallavanem Enno Kase, asevallavanem Viktor Mägi, ehitus- ja planeerimis-talituse 

juhataja Urmas Möldre, planeeringute juhtivspetsialist Lenna Hingla, AS Valga Vesi juhatuse 

liige Jüri Teder.  

Ilmar Tõlner tegi ettepaneku lisada täiendavalt koosoleku päevakorda:  

1) lühiinfo Valga valla üldplaneeringu lähteseisukohtade väljatöötamise hetkeseisust. (Lenna 

Hingla)  

2) info arengutest Valgamaa korraldatud jäätmeveo teenusepakkuja taotlusest teenustasude 

muutmiseks alates 1.01.2019. (Urmas Möldre) 

Ilmar Tõlner tegi ettepaneku päevakorrapunktide järjestuse muutmiseks. Ettepanekutega 

nõustuti.  

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1.   Lühiinformatsioon Valga valla üldplaneeringu 

lähteseisukohtade väljatöötamise hetkeseisust. 

Lenna Hingla 

2. OE 1-4/111 Omafinantseeringu garanteerimine. Enno Kase 

3. OE 1-4/112 Valga valla omandis olevale Petseri tn 4 maaüksusele 

isikliku kasutusõiguse seadmine korteriühistu Valga 

vald, Valga linn, Petseri tn 2 korteriühistu kasuks. 

Urmas Möldre 

4.  OE 1-4/113 Maa munitsipaalomandisse taotlemine. Urmas Möldre 

5.  Informatsioon arengutest Valgamaa korraldatud 

jäätmeveo teenusepakkuja taotlusest teenustasude 

muutmiseks alates 1.01.2019. 

Urmas Möldre 

1.Lühiinformatsioon Valga valla üldplaneeringu lähteseisukohtade väljatöötamise 

hetkeseisust. Planeeringute juhtivspetsialist Lenna Hingla tutvustas, et Valga valla 

üldplaneering on algatatud eesmärgiga määrata kogu valla territooriumile ruumiliseks 

arenguks vajalikud põhimõtted ja suundumused ning valla erinevate piirkondade sidumise 

ühtselt toimivaks keskkonnaks. Andmeid üldplaneeringu lähteseisukohtade väljatöötamiseks 

koguti valla arengukava koostamise käigus ning kogutakse läbi kogukondadega kohtumiste ja 

vastava kaardirakenduse.  

Arutati, kas ja kuidas kaasata valla teeninduskeskused. L. Hingla selgitas, et juba järgmisel 

nädalal antakse kogu info (ka paberkandjal) teeninduskeskustele, et dokumendiga oleks 

kohapeal võimalik tutvuda ja omapoolseid ettepanekuid esitada. 

Saadud informatsioon võeti teadmiseks 

2. Omafinantseeringu garanteerimine. (OE 1-4/111) Asevallavanem Enno Kase tutvustas 

vallavolikogu otsuse eelnõud projekti „Valga valla tänavavalgustuse renoveerimine 2018“ 

omafinantseeringu garanteerimiseks. Komisjon OTSUSTAS:Toetada otsuse eelnõud ning 

suunata volikokku kinnitamiseks.(poolt 4, vastu 0, erapooletuid 0) 



3. Valga valla omandis olevale Petseri tn 4 maaüksusele isikliku kasutusõiguse seadmine 

korteriühistu Valga vald, Valga linn, Petseri tn 2 korteriühistu kasuks. 

 (OE 1-4/112) Komisjon OTSUSTAS:Toetada otsuse eelnõud koos sisseviidud täpsustustega 

punktis nr 7 ning suunata volikokku kinnitamiseks.(poolt 4, vastu 0, erapooletuid 0) 

4. Maa munitsipaalomandisse taotlemine. (OE 1-4/113) Komisjon OTSUSTAS:Toetada 

ning suunata kinnitamiseks volikogusse.(poolt 4, vastu 0, erapooletuid 0) 

 

Arengu- ja majanduskomisjoni KOOSOLEKU PROTOKOLL 11.detsember 2018 nr 10 

 

Võtsid osa: Ilmar Tõlner, Hans Heinjärv, Madis Gross, Alari Mägi, Kaupo Kutsar. 

Puudusid: Mart Vanags, Karina Demutskaja.  

Osalesid: asevallavanem Enno Kase, asevallavanem Viktor Mägi, ehitus- ja planeerimis-

teenistuse juhataja Urmas Möldre, vallahoolduse teenistuse juhataja Arno Uprus, liiklus- ja 

teedespetsialist Urmas Kuldmaa. 

Viktor Mägi tegi ettepaneku ettekandjaks Urmas Möldre ja Margus Lepiku päevakorra-

punktide juures  määrata Viktor Mägi. Ettepanekuga nõustuti. 

Päevakord: 

 Eelnõu nr PÄEVAKORRAPUNKT ETTEKANDJA 

1. OE 1-4/119 Vallavara võõrandamine otsustuskorras. Enno Kase 

2. ME 1-4/115 Maamaksumäära kehtestamine 2019.aastaks. Viktor Mägi 

3. ME 1-4/116 Reklaami paigaldamise kord ja reklaamimaks. Viktor Mägi 

4.  OE 1-4/117 Vallavara võõrandamine otsustuskorras. Viktor Mägi 

5. ME 1-4/121 Heakorraeeskiri ja koormise kehtestamine. Arno Uprus 

6. ME 1-4/122 Valga valla kaevetööde eeskiri. Urmas Kuldmaa 

7. ME 1-4/123 Valga valla 2019.aasta eelarve. I lugemine. Viktor Mägi 

 

Päevakorra punktid 1.-2. kuulati ära ja Komisjon OTSUSTAS:Toetada otsuse ja määruse 

eelnõud ning suunata volikokku kinnitamiseks.(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

3. Reklaami paigaldamise kord ja reklaamimaks. (ME 1-4/116) Arutelu oli aktiivne. 

Komisjon OTSUSTAS:Toetada otsuse eelnõud koos muudatustega ning suunata volikokku 

kinnitamiseks.(poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

4. Vallavara võõrandamine otsustuskorras. (OE 1-4/117)  Komisjon OTSUSTAS: 

Toetada otsuse eelnõud ja suunata volikokku kinnitamiseks (poolt 4, vastu 0, erapooletuid 1) 

5. Heakorraeeskiri ja koormise kehtestamine. (ME 1-4/121) Asjalikke märkusi ja küsimusi 

oli palju... Komisjon OTSUSTAS:  eelnõud mitte toetada ja seekord mitte vastu võtta 

(poolt 5 , vastu 0, erapooletuid 0) 

6.Valga valla kaevetööde eeskiri. (ME 1-4/122) Toimus arutelu ja ettepanek tekstis välja 

jätta paragrahv 7 lg 1 p 3 sõna „ametnikku“Komisjon OTSUSTAS:Toetada määruse eelnõud 

esitatud kujul (poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

7.Valga valla 2019.aasta eelarve. I lugemine. (ME 1-4/123) Aktiivse arutelu tulemusena 

Komisjon OTSUSTAS:Toetada valga valla 2019.aasta eelarve  eelnõud ning suunata 

esimesele lugemisele volikokku. (poolt 5, vastu 0, erapooletuid 0) 

NB! 

Komisjoni tööst 2018 aastal osavõtt oli aktiive, kvoorum oli alati olemas. Puudumistest 

teavitati üldjuhul alati ette. Akttivsemad komisjoni liikmed olid Mart Vanags, Alari Mägi , 

Hans Heinjärv, Madis Gross „aktiivsemad puudujad“ olid Kaupo Kutsar ja Karina 

Demutskaja.Tänan komisjoni liikmeid panustatud aja eest komisjoni dokumentatsiooni 

läbitöötamisse ja osalemise eest komisjoni koosolekutel. 

Valga Vallavolikogu arengu- majanduskomisjoni esimees :                       Ilmar Tõlner    

31.01-02.02 2019 


